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Vučić: "Tiršova 2" je san generacija, biće završena do kraja marta 2027. godine 

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić obišao je radove na izgradnji dečije bolnice Tiršova 2 i naveo da će 

oni biti završeni do marta-aprila 2027. godine, dodajući da je zdravlje najvažnije. Od 1. septembra kreće 

akcija preventivnih pregleda za građane iznad 40 godina, a sistematski pregledi za decu biće vraćeni, 

najavio je Vučić. 

Predsednik Aleksandar Vučić rekao je da će se Tiršova 2 završiti do marta, aprila 2027. godine, pre 

početka Ekspa. Biće to najmodernija dečija klinika, važna za decu iz cele Srbije kao i iz regiona, poručio je 

Vučić. 

"Tiršova 2 je san generacija i ponosan sam što ćemo i to da uradimo“, naglasio je Vučić. 

Kako je rekao, država ulaže ogroman novac u zdravstvo i, kada se uzmu u obzir infrastrukturni radovi, 

lekovi i lečenja, reč je o sumi od oko 4,6 milijardi evra. 

"Ovo je od najvišeg značaja za građane i to ćemo uvek da činimo“, poručio je Vučić. 

"Gradimo najmoderniju dečiju kliniku i verujemo da će to biti važno ne samo za decu iz Beograda, već iz 

cele Srbije i regiona", istakao je predsednik. 

Navodeći da ima onih koji govore da vlast ne brine o zdravlju, te će biti uništeno zbog rudnika, Vučić je 

poručio da je zdravlje najvažnije. 

Podsetio je da se izdvaja novac za lečenje dece u inostranstvu, kao i da 1. septembra kreće akcija 

preventivnih pregleda za građane iznad 40 godina, a da će sistematski pregledi za decu biti vraćeni. 



 
 

Pored predsednika Vučića, obilasku gradilišta prisustvovali su i ministar zdravlja Zlatibor Lončar, ministar 

finansija Siniša Mali, ministar za javna ulaganja Darko Glišić, gradonačelnik Beograda Aleksandar Šapić, 

direktor Univerzitetske dečje klinike Tiršova Siniša Dučić. 

Zbog velikog značaja Dečje bolnice Tiršova 2, na molbu predsednika Srbije i insistiranje Vlade Srbije, 

radovi se odvijaju u tri smene. 

Ukupna površina kompleksa 33.670 kvadratnih metara 

Glavni cilj projekta je izgradnja nove univerzitetske dečje bolnice opremljene visokom medicinskom 

infrastrukturom. Kako se navodi u tenderu, ukupna površina kompleksa bolnice iznosi 33.670 kvadratnih 

metara. 

Suteren 1 je u medicinskom i tehnološkom smislu biće najkompleksniji sprat gde je najviše ukrštanja 

puteva dnevnih i pacijenata iz stacionara. 

Na ovoj etaži će se nalaziti radiološka dijagnostika, endoskopija, centralna laboratorija sa bankom krvi, 

fizijatrija, dnevna hirurgija i odeljenje genetike i imunologije. Stacionar za pacijente je predviđen na 

prvom, drugom, trećem i četvrtom spratu. 

Ove etaže su površinski mnogo manje od prizemne i suterenskih etaža. U suterenu 2 biće centralna 

sterilizacija, centralna apoteka, centralna kuhinja, centralna vešernica, tehničke prostorije, patologija. 

Planira se i interna saobraćajnica od planiranog kružnog toka kod Gradskog zavoda za hitnu medicinsku 

pomoć do Deligradske ulice, koja će se koristiti isključivo u funkciji klinike Tiršova 2. 

U martu prošle godine potpisan sporazum između Srbije i EU 

Vrednost ugovora je 118 miliona evra bez PDV-a, a rok za izvođenje radova 1.100 kalendarskih dana to 

jest završetak realizacije ugovora do maja 2027. godine. 

U martu prošle godine potpisan je sporazum između Srbije i EU o dodeli bespovratne pomoći, a za 

izgradnju dečje bolnice Tiršova 2 namenjeno je 35 miliona evra. 

Nova bolnica će moći da pruža zdravstvene usluge mladim pacijentima iz Srbije, u skladu sa evropskim 

standardima. Pored toga, bolnica može da zadovolji specifične, složene pedijatrijske potrebe susednih 

zemalja na osnovu bilateralnih sporazuma država. 

Nova bolnica će zameniti postojeću zgradu, koja će najverovatnije biti prenamenjena u odeljenje za 

palijativnu dečju medicinu, smeštaj za roditelje pratioce, ili kombinaciju obe ove namene. 

 



 
 

 

 

Direktorka RFZO: Na listu stavljen zamenski lek umesto leka "progesteron depo" 

Direktorka Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje (RFZO) Sanja Radojević Škodrić rekla je da je 

umesto leka "progesteron depo", koji je povučen iz upotrebe, a namenjen je sprečavanju prevremenog 

porođaja, na listu lekova stavljen zamenski lek koji će pacijentkinjama biti dostupan čim Vlada Srbije 

usvoji novu listu. 

Sanja Radojević Škodrić je navela da je RFZO blagovremeno preduzeo aktivnosti kako bi se obezbedilo 

uredno snabdevanje tržišta lekom i kako trudnice koje ga koriste ne bi bile ugrožene. 

"Zbog toga je na listu stavljen zamenski lek", rekla je Radojević Škodrić, a saopštio RFZO. 

"Progesteron depo" (hidroksiprogesteron) je rastvor za injekciju koji se trudnicama daje da bi se sprečio 

pobačaj i prevremeni porođaj.  

S obzirom na to da je istraživanjima jedna njegova komponenta dovedena u vezu sa povećanim rizikom 

od karcinoma, svi lekovi koji sadrže tu supstancu povučeni su iz upotrebe u Evropskoj uniji pre nego što 

dalja ispitivanja potvrde ili odbace taj rizik.  

Objašnjenje Agencije za lekove 

Na sajtu Agencije za lekove i medicinska sredstva Srbije objašnjava se da rezultati velike epidemiološke 

studije ukazuju na mogućnost povećanog rizika od karcinoma kod osoba koje su bile izložene 17-

hidroksiprogesteron kaproatu (17-OHPC) u materici. 



 
 

"Ovaj rizik je moguć, ali nije potvrđen zbog određenih ograničenja studije", ističe Agencija. 

Dodaje i da su podaci kontrolisanog ispitivanja pokazali izostanak efikasnosti leka u prevenciji 

prevremenog porođaja. 

"Lekove koji sadrže 17-OHPC ne treba više propisivati i distribuirati.  Potrebno je razmotriti alternativne 

terapijske opcije za sve indikacije. 

U Srbiji, hidroksiprogesteron u obliku 17-OHPC je registrovan pod zaštićenim nazivom Progesteron 

Depo. Ovaj lek više neće biti dostupan u Republici Srbiji", navodi se na sajtu Agencije. 

 

 

"SKORO SVAKI DAN DOLAZE SA UPALOM PLUĆA!" Ne znaju da imaju koronu, lekarima se mnogi jave 

tek kada im bude baš loše: OVI SIMPTOMI pale alarme 

Broj obolelih od korona virusa ponovo je u porastu u Srbiji od maja meseca, a od 22. do 28. jula prema 

podacima Instituta za javno zdravlje "Milan Jovanović Batut", dobijeno je 306 pozitivnih nalaza na SARS-

CoV-2 virus i očekuje se nastavak rastućeg trenda. Nova podvarijanta FLiRT potvrđena je u mnogim 

zemljama Evrope, kao i u Grčkoj gde većinom letuju naši turisti. Iako i dalje nije zvanično potvrđen u 

Srbiji, lekari sumnjaju da ga ima među građanima, a najveći problem je što se ljudi jave tek kada se 

pojave sekundarne infekcije. 

Kako navodi primarijus doktorka Biserka Obradović za "Blic", skoro da se svakodnevno javljaju pacijenti 

sa upalom pluća. 

Teško se razlikuje od običnog virus, ljudi se javljaju tek sa komplikacijama 



 
 

"Na svu sreću FLiRT varijanta je slabija od ostalih podvarijanti korona virusa, pa čak i od samog 

omikrona, čija je FLiRT podvarijanta. Teško ga je razlikovati u početku od običnog virusa. Tek kada dođe 

do sekundarnih infekcija ljudi se javljaju. Skoro svaki dan imam po jednog pacijenta sa upalom pluća", 

navodi ona za "Blic". 

Ne jave se lekaru, pa šire virus po kolektivu 

Ona dodaje da je brojnost ljudi koji se testiraju na koronu opala. Na početku, ljudi koronu ne razlikuju od 

običnog virusa jer se prvo pojavi temperatura i malaksalost, a posumnjaju na kovid tek kada im se 

promenilo čulo mirisa i ukusa. 

"Ljudi dobiju temperaturu i imaju jak bol u mišićima. Temperatura može trajati 4 do 5 dana, ipak ima i 

mnogo onih kod kojih temperatura traje jedan dan. Ukoliko je to slučaj oni se ni ne jave lekaru. Sutradan 

već nemaju temperaturu, pa odu na posao i šire virus dalje", navodi naša sagovornica. 

Zbog toga, ona apeluje na pacijente da se jave na prvi simptom kako bi se odredilo koji tip virusa je u 

pitanju. 

Omiljena letovališta Srba beleže porast obolelih od korone 

Direktorka Instituta "Milan Jovanović Batut" Verica Jovanović rekla je nedavno za RTS da podaci iz 

regiona i sa teritorije evropskih zemalja, pokazuju da je došlo do skoka u broju zaraženih naročito u 

letovalištima u Grčkoj i Italiji. 

- Kada je naša zemlja u pitanju, beležimo veći broj pozitivnih slučajeva, ali radi se samo o apsolutnim 

brojevima koji ne utiču na promenu epidemiološke slike koja bi nas sve dovela u rizik u ovom trenutku - 

rekla je dr Jovanović. 

Ističe da u ovom trenutku nema potrebe za bilo kakvim dodatnim merama, osim individualnih mera 

zaštite. 

Četiri dominantna simptoma FLiRT-a 

Simptomi ovog soja kovida podsećaju na simptome gripa i javljaju se pet do šest dana od kontakta sa 

zaraženom osobom, ali po podacima iz sveta, dominiraju četiri. 

Dominantna su četiri simptoma FLiRT-a: 

kašalj 

zapušen nos 

glavobolja 

bol u mišićima 



 
 

Osim toga javljaju se i drugi kao što je jaka upala grla, malaksalost, povišena temperatura, kratak dah ili 

otežano disanje, mučnina ili povraćanje, dijareja, a vraća se i jedan od čudnijih simptoma kovida – 

gubitak čula ukusa ili mirisa. 

Ostali simptomi korona virusa 

povišena temperatura 

malaksalost 

bolovi u zglobovima i mišićima 

kašalj 

bol u grlu 

sekrecija iz nosa 

- Manifestacije bolesti su u većini slučajeva blage do srednje teške, ali se kod osoba u riziku mogu javiti i 

teži oblici. Najvažniji faktori rizika za nastanak teških kliničkih oblika su starije životno doba i teška 

hronična oboljenja i stanja oslabljenog imuniteta (imunodeficijencije) - podsećaju iz Instituta "Batut". 

Građanima se preporučuju uobičajene mere zaštite od zaraznih bolesti koje se prenose respiratornim 

putem, kao što su: 

održavanje lične higijene 

naročito pranje ruku 

provetravanje prostorija u kojima borave 

boravak u prirodi 

unos dovoljne količine tečnosti i ishrana bogata svežim namirnicama, a posebno povrćem i voćem. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Lončar o zdravstvenom timu koji će se baviti litijumom: Ne nasedajte na neproverene priče 

Danas će biti predstavljen tim zdravstvenih stručnjaka koji će se baviti posledicama po zdravlje ljudi u 

slučaju da dođe do kopanja litijuma. Ministar zdravlja Zlatibor Lončar rekao je za RTS da će se izaći sa 

svakim mišljenjem i zamolio građane da "ne nasedaju na neproverene priče". 

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić izjavio je u subotu u Loznici da ga u pogledu kopanja litijuma u dolini 

Jadra interesuje da se zaštiti zdravlje ljudi i da tek posle toga može dalje da se razgovara. Tada je najavio 

i formiranje zdravstveno-medicinskog tima koji će se baviti svim zdravstvenim posledicama. 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar rekao je za RTS da će danas biti predstavljen medicinski tim i da će u 

njemu biti epidemiolozi, doktori medicine rada i drugi stručnjaci. 

 „Izaći ćemo sa svakim mišljenjem. Kada budemo imali predlog prvo ćemo otići na mesto gde će biti 

rudnik, reći ćemo šta i kako se planira i ima li uticaja na zdravlje. Molim građane da ne nasedaju na 

neproverene priče. Nemamo nikakav predlog, ali kada stigne razmotrićemo sve aspekte može li doći do 

bilo kakvog ugrožavanja zdravlja“, rekao je Lončar. 



 
 

 

 

Vlada daje 3,5 miliona evra za zemljište na kom je kovid bolnica u Batajnici: Dve opcije za 

najmoderniju zdravstvenu ustanovu 

Država daje oko tri i po miliona evra da bi se rešili imovinsko-pravni odnosi zemljišta na kom je u 

Batajnici sagrađena kovid bolnica, što bi moglo da bude uvod u ponovno stavljanje u funkciju tog objekta 

koji je godinu dana pod ključem. Još od prošlog juna kada je ispratila poslednjeg kovid bolesnika 

razmatra se njena prenamena, a od brojnih ideja najviše su se pominjale dve mogućnosti. 

Vlada Srbije je, kako se vidi u odluci objavljenoj u Službenom glasniku, na sednici prošlog četvrtka 

odlučila da izdvoji sredstva da bi se regulisali imovinski odnosi nad zemljištem na kom se nalazi zgrada 

nekadašnje kovid bolnice u Batajnici. 

Izdvojeno je 420.826.000 dinara, što je oko tri i po miliona evra, koja su, kako se navodi, raspoređena 

Republičkoj direkciji za imovinu, “radi obezbeđivanja sredstava za pribavljanje građevinskog zemljišta u 

svojinu Republike Srbije”, piše Nova.rs. 

A sve je to kako se dodaje, u cilju realizacije izgradnje bolnice sa pratećom infrastrukturom, pristupnim 

putevima i priključnim saobraćajnicama u okviru vojnog kompleksa „Zemun ekonomija”. 



 
 

Bivša ministarka zdravlja Danica Grujičić više puta je upozoravala da su nerešeni imovinsko-pravni 

odnosi nad zemljištem na kom se nalazi bolnica kočili prenamenu tog objekata otvorenog u vreme 

pandemije kovida. Tako je u februaru ove godine izjavila da jedan deo zemljišta pripada vojsci, a drugi 

privatnicima. Grujičićeva je tada verovala da bi to moglo da se reši za nedelju dana, ali posle nikada nije 

saopšteno zašto se to nije desilo u predviđenom roku. 

 

EFIKASNOST KUĆNOG LEČENjA U NOVOM SADU Svakodnеvno brinu o 12.000 pacijеnata sa 18 еkipa 

na tеrеnu; MESEČNO i do 50 novih korisnika 

Služba kućnog lеčеnja Doma zdravlja „Novi Sad” brinе o 12.000 pacijеnata, a svakog mеsеca dobijе još 

njih, od 30 do 50 novih. Načеlnica tе službе dr Tatjana Pokušеvski kažе da nе radе nеdеljom i noću. 

– Imamo 18 еkipa na tеrеnu. Svaku еkipu činе lеkar i mеdicinska sеstra ili tеhničar. Imamo 18 lеkara i 66 

tеhničara, od čеga osam tеhničara radi u stеrilizaciji i nе idе na tеrеn. Imamo i 40 tеhničara koji radе 

samostalno, u dva turnusa. Rad jе dvosmеnski, prva smеna jе od 7 do 13.30 časova, a druga od 13.30 do 

20 sati. Subotom imamo dеžurnog doktora – kažе dr Tatjan Pokušеvski. 

U svim prigradskim nasеljima imaju еkipu, s tim što jеdna еkipa ima tеrеn u višе mеsta. Tako jеdna еkipa 

brinе o pacijеntima u Kaću, Budisavi i Kovilju, druga radi u Kisaču, Stеpanovićеvu i Rumеnki, jеdna jе za 

srеmsku stranu grada. 

– Izabrani lеkar dajе prеdlog pacijеntima da prеđu u Službu kućnog lеčеnja kada za to postoji potrеba, 

odnosno prеma mеdicinskim indikacijama. Onda naša služba dobijе nalog da idе u prvu posеtu. Nakon 

toga sе dogovara dinamika posеta. Pacijеntima dajеmo brojеvе tеlеfona i objašnjavamo kako 

funkcionišе ova služba – objašnjava dr Tatjana Pokušеvski. 



 
 

Dеžurni tеlеfon 

– U Službi kućnog lеčеnja radе i dvе mеdicinskе sеstrе kojе dеžuraju na tеlеfonu. Broj tеlеfona jе 

064/8088121 i onе su na raspolaganju pacijеntima od 7 do 19 časova – napominjе dr Pokušеvski. 

Svaki tim obiđе dnеvno od šеst do 10 pacijеnata, a načеlnica Pokušеvski kažе kako to nisu samo stariji 

ljudi. 

– Naš najmlađi pacijеnt ima 12 godina, a najstariji imaju 95 godina. Uglavnom su to onkološki pacijеnti, 

svi koji imaju hroničnе bolovе, kao i stanja koja izazivaju nеpokrеtnost. Tu su i nеurološki pacijеnti, 

kardiovaskularni bolеsnici, kao i oni što imaju dеmеnciju i ljudi koji su slabo pokrеtni ili nеpokrеtni – 

navodi dr Pokušеvski. 

U prosеku, posеta trajе 45 minuta po pacijеntu, ali možе i dužе, ukoliko sе čеka еkipa hitnе pomoći. 

– Svе zavisi od stanja samog pacijеnta. Mеrimo im pritisak, šеćеr, ako sе žalе na srčanе smеtnjе uradimo 

im EKG, poslušamo pluća. Radi sе zamеna urinarnog katеtеra, prеvijanjе rana, davanjе tеrapijе, a 

ukućanima objašnjavamo pravila nеgе. Nakog prеglеda sе donosi odluka o lеčеnju, a dajеmo еlеktronski 

rеcеpt, tе lеk mogu da podignu istog dana – nabraja dr Pokušеvski. 

Prеma njеnim rеčima, pacijеnti imaju i hroničnе bolеsti, a nеrеtko i dеkubitnе ranе i vеnskе ulkusе zbog 

slabе cirkulacijе, kada sе otvaraju ranе. Pacijеnti ih zovu po potrеbi, s tim što nеki zovu čеšćе zbog 

straha, a nеki nе zovu čеsto. Tako nеki zovu višе puta nеdеljno, a nеki jеdnom mеsеčno. 

– Očеkivanja ljudi su čеsto pogrеšna. Mi im prеdočimo kada bi trеbalo da zovu, a kada sе prati nеko 

stanjе, onda sе posеtе unaprеd zakazuju – istakla jе dr Pokušеvski. 

 

Lek za decu leptire stiže 13. ili 14. avgusta u Beograd 

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić izjavio je sinoć da će lek za "decu leptire" biti dostupan u Beogradu 

najkasnije do 13 ili 14. avgusta i da lečenje po detetu košta 600.000 evra. 



 
 

"To lečenje košta 600.000 evra. Reč je o kremama za opekotine, ako se ne varam. Nisam lekar, ali sam se 

raspitao i spremao se za to. I to će biti dostupno najkasnije od 13. ili 14. avgusta ovde u Beogradu. Za 

jedno dete košta 600.000 evra. 

Ima dece za koju smo izdvojili i dva miliona evra", rekao je Vučić na pitanje da prokomentariše optužbe 

iznete u opozicionim medijima da država ne pruža adekvatnu pomoć  deci oboleloj od bulozne 

epidermolize i da je lek za dvoje dece odobren, ali da još ne stiže. 

On je istakao da je sve to država Srbija uvek obezbeđivala. 

"Sve to što pričate kako se skuplja okolo na okolo za decu, uglavnom niko ništa nije skupio. To vam je 

kao kad neki klubovi košarkaški pričaju o tome kako navijači plaćaju porez", rekao je on i dodao da mu je 

što se tiče 'dece leptira', i toga koliko je Srbija uložila novca sramota da odovora na komentare da država 

ne čini ništa. 

On je najavio da će sutra ministar zdravlja Zlatibor Lončar predstaviti tim najstručnijih lekara iz različitih 

oblasti koji će da brinu o tome da li litijum može da utiče na zdravlje. 

"Naš tim koji će da brine i povodom eventualnog rudarenja, o zdravlju ljudi, da odgovori na svako 

pitanje, da čuva zdravlje naših ljudi. Da ljudi vide da su to imena od autoriteta, od ugleda, koji se neće 

igrati svojom karijerom, već koji će itekako da pokažu brigu za ljude u našoj zemlji", rekao je Vučić. 

On je podsetio i da od 1. septembra kreće akcija preventivnih pregleda za građane iznad 40 godina. 

"Mislim da preko 70 dosto ljudi umire od kardiovaskularnih i onkološnih problema. Da izvršimo 

prevenciju, da sačuvamo što više ljudi i života", naveo je Vučić. 

Dodao je da će pregledi trajati i vikendom. 

Sistematski pregledi za decu biće ponovo uvedeni, istakao je Vučić, navodeći da država time želi da 

pomogne roditeljima da na najbolji mogući način uradi "ono što je posao države". 

"Tu ulažemo ogroman novac, za infrastrukturu, sve vrste lekova koje nabavljamo, lečenje, to je preko 4,6 

ili 4,7 milijardi, ali na to vam nikad nije žao da potrošite novac", rekao je Vučić. 

On je nakon obilaska radova na izgradnji dečije bolnice Tiršova 2, rekao da sadašnja vlast ispuni ono što 

obećava i naveo je da je ponosan na ono što ostavljaju generacijama koje dolaze. 

"Ja sam ponosan na naše rezultate, na ono što ostavljamo našoj deci, na ono što ostavljamo našim 

starima, na ono što ostavljamo i generacijama koje dolaze", rekao je Vučić, odgovorajaći na pitanje 

novinara da li je večeras došao na gradilšte da "pozira" medijima, kao što to tvrde iz stranke Slobode i 

pravde, koji su naveli da je on još 2022. obećao otvaranje Tiršove 2. 

"Pa to je u redu. Oni su (opozicija) obećali još 2002. pa nisu ni počeli. A mi kad obećamo da ćemo nešto 

da uradimo, onda to napravimo. Nisam mnogo lep da bi mi fotografisanje donelo nešto. Nisam ni zgodan 

kao što su oni, ni pametan kao što su oni. Ali sam mnogo marljiviji i uticao sam da se napravi sistem 



 
 

zdravih javnih finansija u našoj zemlji. Da možemo da finansiramo i da uradimo sve ono što oni nisu ni 

pomislili da počnu", rekao je Vučić. 

Na pitanje novinara da li će i ubuduće radnici raditi u tri smene na gradilištu bolnice i da li je moguće da 

ona bude završena pre roka, odnosno 2027. godine, Vučić je odgovorio da će država pokušati da je završi 

pre početka Ekspo izložbe 2027. godine, odnosno pre 1. maja. 

"Radiće sve dok je lepo vreme, sve dok može da se radi, radiće se u svim smenama...moraju da idu brže i 

više ispred vremena, da bismo mogli da kalkulišemo u budućnosti. Odnosno, doći će loši dani i doći će 

hladno vreme, biće kišnih dana, biće svega kada će rad biti otežan, ali da ipak možemo da završimo u 

ovim okvirima u kojima sam govorio", rekao je Vučić. 

Dodao je da će posle toga i nivo sveukupne dečje zaštite u našoj zemlji biti mnogo bolji i na mnogo višem 

nivou. 

On je najavio da će narednih dana redovno obilaziti važna gradilišta, koja rade u drugoj i trećoj smeni. 


